



السيرة الذاتية:

م. د. شاکر هولہ سابط الجاید

الاختصاص : دكتوراه فلسفة تاريخ (فكر اسلامي).

١- دكتوراه في فلسفة التاريخ (فكر اسلامي) جامعة البصرة / كلية الاداب / قسم التاريخ سنة ٢٠١٩ .

٢- ماجستير تاريخ اسلامي جامعة ذي قار / كلية الاداب / قسم التاريخ سنة ٢٠١٦ .

٣- بكالوريوس تاريخ جامعة بغداد / كلية الاداب / قسم التاريخ / سنة ١٩٨٩ .

الدورات التطويرية:

١- دورة التطوير التربوي الاكاديمي السابعة عشر والتي اقيمت في مركز التطوير والتعليم المستمر جامعة ذي قار / ٢٠١٦ .

٢- دورة اللغة العربية (الثالثة) في مركز التطوير والتعليم المستمر جامعة ذي قار / ٢٠١٦ .

٣- اجتياز اختبار صلاحية التدريس في جامعة ذي قار ٢٥ / ٢ / ٢٠٢٠ .

المؤلفات والبحوث :

- ١- كتاب صورة الامام علي (ع) في كتاب السيرة النبوية لابن هشام .
- ٢- تحت الطبع (اصحاب الرسول (ص) في العقل الازاحي والعقل التبريري) وهو اطروحة الدكتوراه المقدمة الى جامعة البصرة / كلية الاداب .
- ٣- بحث بعنوان (العلاقة بين اصحاب الرسول (ص) والقران الكريم -ازاحة الواقع وتبرير الموقف) منشور في مجلة ابحات البصرة للعلوم الانسانية العدد ٣/ سنة ٢٠١٩ .
- ٤- بحث بعنوان (الاثر السياسي للممارسات الازاحية والتبريرية لأصحاب الرسول (ص) منشور في مجلة ابحات البصرة للعلوم الانسانية العدد ٣ / سنة ٢٠١٩ .
- ٥- بحث بعنوان ((مبادئ الحكم والسياسة في فكر الرسول الاعظم / المرحلة المكية انموذجاً) منشور في مجلة ابحات البصرة للعلوم الانسانية العدد/٣/ المجلد ٤٦ سنة ٢٠٢١ .
- ٦- بحث بعنوان ((الامامة بين تجلي النص واستباحة التأويل)) بحث منشور في مجلة كلية التربية للعلوم الانسانية -جامعة ذي قار المجلد ١١ ملحق العدد ٣ / ٢٠٢١ .

- ٧- بحث بعنوان ((عام الجماعة قراءة في الواقع التاريخي)) منشور في مجلة كامبرج للبحوث العلمية / العدد الثاني عشر / ايار ٢٠٢٢ .
- ٨- بحث بعنوان الشورى من التنظير الى التطبيق (بداية تشكل الفكر السياسي الاسلامي) المجلة الدولية للعلوم الانسانية والاجتماعية / لبنان / العدد ٤٧ في ٢٠٢٣ .
- ٩- بحث بعنوان ((حقوق المرأة في الفكر الاسلامي ضوء على رؤية الامام علي (ع) منشور في مجلة جامعة دهوك المجلد ٢٦ العدد ١ في ٢٠٢٣ .

مكان العمل :

- ١- تدريسي في جامعة العين الاهلية / ذي قار لمادة حقوق الانسان والديمقراطية ومادة جرائم حزب البعث البائد .
- ٢- رئيس لجنة الارشاد التربوي بجامعة العين بموجب الامر الجامعي ٣٠٨ في ١٩/٨/٢٠٢٠ .

C.V

Dr. Shaker Hawla, Sabet Al-Jaid

Specialization: Doctorate of Philosophy, History (Islamic Thought)

1. Doctorate in Philosophy of History (Islamic Thought) University of Basra / College of Arts / Department of History in 2019
2. Master's degree in Islamic History, Dhi Qar University / College of Arts / Department of History, 2016.
3. Bachelor's degree in History from the University of Baghdad / College of Arts / Department of History / in 1989.

Development courses:

1. The seventeenth academic educational development course, which was held at the Center for Development and Continuing Education, Dhi Qar University / 2016.
2. Arabic language course (third) at the Center for Development and Continuing Education, Dhi Qar University / 2016.
3. Passing the teaching suitability test at Dhi Qar University 2/25/2020.

Publications and research:

1. The book The Image of Imam Ali (peace be upon him) in the book The Biography of the Prophet by Ibn Hisham.
2. Under publication (The Companions of the Messenger in the Displaced Mind and the Justificatory Mind) which is a doctoral thesis submitted to the University of Basra/College of Arts.
3. Research entitled (The relationship between the Companions of the Messenger and the Holy Qur'an - removing reality and justifying the situation) published in the Basra Research Journal for the Human Sciences, Issue 3, 2019.

4. A research entitled (The political impact of the displacement and justification practices of the Companions of the Messenger published in the Basra Research Journal for the Humanities, Issue No. 3, year 2019.
5. A research entitled ((Principles of Governance and Politics in the Thought of the Greatest Messenger / The Meccan Period as a Model) published in the Basra Research Journal for the Humanities, Issue No. 3, Volume 46, 2021.
6. A research entitled ((Imamah between the manifestation of the text and the permissibility of interpretation)) a research published in the Journal of the College of Education for the Humanities - University of Dhi Qar, Volume 11, Supplement, Issue 3/2021
7. A research entitled ((The Year of the Community: A Reading of the Historical Reality)) published in the Cambridge Journal of Scientific Research / Issue 12 / May 2022
8. Research entitled Shura from theory to application (the beginning of the formation of Islamic political thought) International Journal of Humanities and Social Sciences/ Lebanon/ Issue 47 in 2023
9. A research entitled ((Women's rights in Islamic thought, light on the vision of Imam Ali (peace be upon him)) published in the Journal of the University of Dohuk, Volume 26, Issue 1, in 2023.

Workplace :

- 1- Teaching at Al Ain Private University / Dhi Qar for the subject of human rights and democracy and the subject of crimes of the defunct Baath Party .
- 2- Chairman of the Educational Guidance Committee at Al Ain University, pursuant to University Order No. 308 dated 8/19/2020.